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Hur ser framtidens Umeå ut om 
Socialdemokraterna får fortsätta att styra 
Umeå? 

Vi bjuder in till ett öppet möte med Åsa Ögren, 
byggnadsnämndens ordförande. Hon berättar om 
vad som är planerat och vad som är på gång i Umeå 
generellt och mer detaljerat om vad som är på gång på 
den södra sidan om älven.

Ta chansen att ge input om vad som du tycker är 
viktigt för att förbättra Umeå som stad. Där vi alla kan 
trivas och leva gott i. 
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Socialdemokratin är en rörelse 
för de som tror på människan 
och människans goda vilja. 

Därför är det inte en fråga för mig 
när jag blev socialdemokrat. Det är 
mer en fråga när jag upptäckte att 
jag var socialdemokrat. 
     Jag vet att vi socialdemokrater 
har gjort mycket bra för det här 
landet. Jag vet att vi har uppnått 
och ibland överträffat många av 
de drömmar som arbetarrörelsen 
samlades kring för över 
hundra år sedan. Jag vet 
allt det där.   
    Men jag ser också en 
annan verklighet. 
     I vissa delar av landet 
saknar så många som fyrtio av 
hundra ungdomar behörighet 
till gymnasiet. På Östermalm i 
Stockholm är det fyra av hundra. 
Klyftorna ökar i vårt land.
     Det finns alltså en solsida av 
Sverige där unga människor har 
goda framtidsmöjligheter. Där 
dörrarna välkomnande står öppna.  

Men det finns en skuggsida. En 
sida där unga inte får tillräcklig 
utbildning, där utbildning inte 
leder till jobb och där jobben inte 
leder till självförverkligande.  
    Även barnen drabbas av detta. 
Det finns tiotusentals barn som 
säger till sin lärare att dom är sjuka 
därför att dom inte har råd att följa 
med på skolresan. Eller tvingas 
bortförklara sina trasiga kläder 
inför sina kompisar eftersom 

dom vet att familjen inte 
har råd med nya. Över 
tvåhundrafemtio tusen 
barn lever i en fattig 
familj i Sverige. Är det 
svårt för Anders så är det 

dubbelt så svårt för Achmed och 
är det svårt för Achmed så är det 
ännu värre för Fatima. 
     Vad hör vi för svar från högern? 
– Jo, hungriga vargar jagar bäst.  
Det är därför högern vill pressa ner 
lönerna så att människor tvingas  
ta låglönejobb. Det är därför 
moderaterna stänger dörrarna till 

våra universitet för den som valt 
en praktisk utbildning.
    Men högerns politik är inte 
bara farlig för de människor som 
drabbas. Den farlig för vårt land. 
Det är knappast någon som på 
allvar kan tro att framgången för 
Sverige och Umeå ligger i att 
konkurrera med låga löner och 
ökade klyftor. Den politiken håller 
inte.
     Högre utbildning är nyckeln 
för vår konkurrenskraft framöver. 
Det gäller både för vårt land och 
för Umeå. Det är därför det är så 
viktigt för hela vårt län att både 
Umeå universitet och specifika 
utbildningsinriktningar som 
designhögskolan ligger så bra till 
i internationella mätningar. Ska 
vi hålla ihop det här landet och 
kunna satsa på jobb, utveckling 
och en hållbar tillväxt krävs att vi 
minskar klyftorna i Sverige och 
på allvar satsar på utbildning med 
både bredd och spets.
     Uppdraget att på allvar 
minska klyftorna i vårt samhälle 
är en av av anledningarna till 
varför socialdemokraterna är det 
självklara valet för mig inför nästa 
års val.  ■

Thomas Hartman (S)

Thomas Hartman bor på 
Teg i Umeå. Han jobbar med 
kommunikation och har sambo, tre 
barn och en bordercollielabrador. 
Thomas favoritmat är sushi och 
tycker det bästa med att bo på 
Teg är de härliga människorna i 
området och närheten till älven.

Den viktigaste uppgiften för (S) är att minska klyftorna

Fotograf: Jörgen Boström

“40 av 100 
ungdomar 

saknar 
behörighet till 

gymnasiet”

•	 Försämrad  
semesterlag

•	 Svårare att få 
sjukpenning

•	 Höjd avgift till 
a-kassan

•	 Fler karens-
dagar i a-kas-
san

•	 Svårare att få 
fast anställning

•	 FAS3 istället för 
utbildning

•	 Studentvillkoret 
avskaffat för 
a-kassan

Trött på borglig 
politik?

Du behövs för att 
förändra det!

Bli medlem i 
Socialdemokraterna

socialdemokrater-
na.se/Bli-medlem



Befolkningsutvecklingen i 
Västerbotten är beroende 
av att Umeå och Skellefteå 

växer, eftersom de flesta andra 
kommuner minskar eller står stilla. 
I Umeå har vi valt att satsa på ett 
vitalt näringsliv, välrenommerade 
utbildningar, ett levande kulturliv 
och en utbyggd infrastruktur.                                                                                                                               
     Vi försöker också säkerställa att 
det finns ett variationsrikt utbud 
av bostäder eftersom vi är väl 
medveten om att den stad som inte 
kan erbjuda detta riskerar att i den 
hårdnade konkurrensen gå miste om 
både arbetstillfällen, arbetskraft och 
studenter.  
     I den egna bostaden tillbringar 
vi en stor del av våra liv, men 
behov och intressen skiftar. Det 
behövs även en variation av 
hustyper, upplåtelseformer och 
bostadsstorlekar som ger Umeborna 
möjlighet att välja typ av bostad, 
boende, plats och miljö som man 
tycker ger livskvalitet.
     Hyresrättens 
fördelar i form av hög 
servicenivå, överblickbar 
boendekostnad, avsaknad 
av kapitalrisk samt lätt 
att flytta från och till, vilket 
ger Allmännyttan och privata 
fastighetsägare en nyckelroll på 
framtidens bostadsmarknad.

     I Umeå är nuvarande tillväxt 
ungefär 1000 personer per år, för 
det ligger behovet av 500 nya 
bostäder varje år. I kommunens nya 
översiktsplan har inriktningen varit, 
en hållbar tillväxt – i en tätare stad.
     En viktig förutsättning i 
”Fördjupningen för Umeå” är 
fem-kilometers staden. Den 
innebär att man i möjligaste 
mån bygger inom en radie på 
femkilometer från stadskärnan eller 
universitetsområdet. Tanken är att 
förtäta staden med ett fördubblat 
boende, arbetsplatser och handel i 
de centrala delarna.
     Boende i Umeå eller de som 
besöker oss, har inte undgått 
den byggrusch som förekommit 
under senare tid. Byggkranar i en 
mångfald, instängda byggområden 
och avstängda gator är en vardag 
för oss Umebor och besökare. Man 
hör ofta våra turister och de som 
besöker Umeå av annan anledning, 
säga att man inte känner igen sig ” 

i stan längre”, det har hänt så 
mycket här. Det är inte annat 
än att man blir lite stolt över 
vårat Umeå.
    Behovet av små hyresrätter 

i Umeå är störst bland unga och 
äldre. Ambitionen är att blanda 
upplåtelseformerna i attraktiva 
centrala lägen för att på så sätt 

åstadkomma en social integration.
    Tyvärr har möjligheten att bygga 
små lägenheter i centrala delarna 
av Umeå stannat upp i planeringen. 
Anledningen är att statens 
byggregler, vad gäller buller ”satt 
käppar i hjulet” för kommunens 
byggherrar. Enligt reglerna ska alla 
som bor i sina lägenheter kunna 
sova med öppet fönster och då 
blir det svårt med lägenheter som 
bara vetter mot en av hus sidorna. 
Regeringen har lovat en lättnad på 
den punkten i byggreglerna.
     Bostaden som är kommunens 
allmännyttiga bostadsbolag 
och en av aktörerna på bostads- 
marknaden, planerar därför att 
starta upp byggnationer av små 
hyreslägenheter bl. a på Liljans 
berget på Campus området och 
ytterligare små hyreslägenheter på 
Böleå, Teg.                      
    Det är inte bara staden som 
växer utan också den del av 
Umeås befolkning som blir äldre 
ökar snabbt. Antalet äldrehushåll 
kommer att öka betydligt under de 
kommande åren.
     Vi vet idag att hälften av 
äldrehushållen över 65 år bor i 
dag i småhus och en stor del av 
dessa kommer med stigande ålder 
att efterfråga annan boendeform. 
Bostäder för äldre handlar inte 
enbart om äldreboenden, utan helt 
vanliga bostäder i det ordinarie 
beståndet
    Ett problem som Bostaden 
uppmärksammat är att de äldre 
oftast missat att ställa sig i någon 
bostadskö.
    Tegs s-förening vill därför 
uppmana alla Tegsbor, gammal som 
ung och som planerar sin fortsatta 
framtid i Umeå att ställa sig i 
bostadskö. ■

Bernt Anderssson (S) 

Umeå bidrar till en ljusare framtid för Norrland

Fotograf: Jörgen Boström

“alla ska 
kunna sova 
med öppet 

fönster”

Den socialdemokratiska 
politiken bygger på insikten 
om att välfärden är en 

produktiv investering i mänskliga 
resurser och därmed också i 
näringslivets effektivitet. Jämlika 
samhällen som vilar på generella 
välfärdssatsningar har visat sig 
vara en stabil grund för ekonomisk 
tillväxt genom de möjligheter till 
utbildning och utveckling som 
skapas för alla. 
     Den socialdemokratiska 
modellen med en 
skattefinansierad välfärd, 
generella trygghetssystem 
och socialförsäkringar 
som bygger på 
inkomstbortfallsprincipen har varit 
mycket framgångsrik. Sverige 
har haft låg arbetslöshet, små 
klasskillnader, låg fattigdomskvot 
och mindre inkomstklyftor än 
övriga Europa. 
     Sveriges i särklass största problem 
i dag är massarbetslösheten. Vill 
vi fortsätta ha ett starkt, jämlikt 

samhälle och en gemensam välfärd 
måste arbetslösheten bekämpas. Då 
funkar det inte á la högern att bara 
genomföra fler skattesänkningar 
och försämra i trygghetssystemen. 
Nu måste det till rejäla investeringar 
såväl inom arbetsmarknadspolitiken 
som i utbildning och infrastruktur. 
     Valet är faktiskt ditt och mitt, det är 
vi väljare som bestämmer Sveriges 
framtid. Vill vi fortsätta bygga 

Sverige starkt genom arbete 
och finansiera välfärden 
gemensamt eller vill vi 
övergå till en lösning där 
endast somliga har tillgång 
till arbetsmarknaden och var 
en betalar sitt?  

     Fortsätter vi enligt den 
Socialdemokratiska svenska 
modellen med en aktiv 
arbetsmarknadspolitik och betalar 
välfärden gemensamt kommer 
det att innebära ett något högre 
skatteuttag. Väljer vi Moderaternas 
modell så kommer vi se ett växande 
utanförskap och ett samhälle där 

var och en betalar sitt, men även ett 
lägre skatteuttag - men mer privata 
avgifter och privata försäkringar. 
Det är en fråga om vilket Sverige 
vi vill ha i framtiden. Vilket Sverige 
du och jag vill att våra barn och 
barnbarn ska leva i.
     Det är bara ett år kvar till valet, 
det är ett ödesval. Då bestämmer vi 
vilken väg Sverige ska gå. ■

Lena Sandlin Lundberg (S)

Investera med S för framtiden

Fotograf: Jörgen Boström

“Det är 
en fråga 
om vilket 
Sverige 

vi vill ha i 
framtiden” 

Lena Sandiln Lundberg bor 
på Teg  med maken Mattias X 
Lundberg och tre söner och 
två bonussöner. Hon har en 
bakgrund som såväl riksdags- som 
kummunpolitiker. Hon har även 
arbetat på Idrottshögskolan vid 
Umeå universitet och varit politisk 
chefredaktör vid Folkbladet. 
Idag jobbar hon som vice VD 
inom makens koncern Mattias X 
Lundberg AB. Hon är uppväxt på 
Teg och betonar att hon nu är är 
glad att vara tillbaka och kunna  ge 
deras fem söner en uppväxt i Umeås 
bästa stadsdel. Teg har närheten 
till allt. Naturen, älven, parkour- 
och skateparken, stadskärnan och 
inte minst ishallen.

Bernt Andersson är en genuin 
Tegare. Pensionär med politiskt 
engagemang. Även engagerad 
i kommunal VA-samverkan i 
Västerbotten. Bernt kopplar gärna 
av i fritidshuset, jakt och fiske. Tar 
gärna en “svängom” på dansgolvet.


